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Straż Miejska przypomina, że właściciele nieruchomości zabudowanych lub inne podmioty, któr
e takimi nieruchomościami władają, 
mają obowiązek
umieszczenia w widocznym miejscu na ścianie frontowej budynku tabliczki z numerem
porządkowym. Obowiązek oznaczenia budynku numerem porządkowym wynika z art. 47b
ustawy Prawo Geodezyjne i Kartograficzne (Dz. U. 2010.193.1287). Niedopełnienie obowiązku
wynikającego z powyższego przepisu skutkuje popełnieniem wykroczenia określonego w art. 64
Kodeksu Wykroczeń (Dz. U. 2013.482).

  

Prawidłowe oznakowanie posesji numerem porządkowym ma istotne znaczenie dla
usprawnienia działań wszystkich podmiotów, dla których łatwość identyfikacji domów jest
niezwykle ważna dla ratowania życia i zdrowia, a także zapewnienia bezpieczeństwa obywateli.

  

Prawo Geodezyjne i Kartograficzne

  

Art. 47b. 1. Właściciele nieruchomości zabudowanych lub inne podmioty uwidocznione w
ewidencji gruntów i budynków, które takimi nieruchomościami władają, mają obowiązek
umieszczenia w widocznym miejscu na ścianie frontowej budynku tabliczki z numerem
porządkowym w terminie 30 dni od dnia otrzymania zawiadomienia o ustaleniu tego numeru.

  

2. Na tabliczce, o której mowa w ust. 1, oprócz numeru porządkowego zamieszcza się również
nazwę ulicy lub placu, a w miejscowościach bez ulic lub placów albo posiadających ulice lub
place bez nazw - nazwę miejscowości.

  

3. Organy jednostek samorządu terytorialnego, w drodze uchwały, mogą wprowadzić
obowiązek umieszczania na tabliczce, o której mowa w ust. 1, nazwy miejscowości lub nazwy
dzielnicy, osiedla, zespołu urbanistycznego.

  

4. W przypadku gdy budynek położony jest w głębi ogrodzonej nieruchomości, tabliczkę z
numerem porządkowym umieszcza się również na ogrodzeniu.
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Kodeks Wykroczeń

  

Art. 64. § 1. „Kto, będąc właścicielem, administratorem, dozorcą lub użytkownikiem
nieruchomości, nie dopełnia obowiązku umieszczenia w odpowiednim miejscu albo utrzymania
w należytym stanie tabliczki z numerem porządkowym nieruchomości, nazwą ulicy lub placu
albo miejscowości, podlega karze grzywny 100 złotych albo karze nagany.

  

§ 2. Tej samej karze podlega, kto nie dopełnia obowiązku oświetlenia tabliczki z numerem
porządkowym nieruchomości.

  

  

W związku z powyższym w najbliższych dniach Straż Miejska podejmie działania
informacyjno-prewencyjne, mające na celu zmobilizowanie i zwiększenie świadomości
społeczności lokalnej w zakresie prawidłowego oznakowania posesji.

  

Jednocześnie apelujemy do mieszkańców o uzupełnienie brakujących numerów porządkowych
swoich nieruchomości, zgodnie z dyspozycją art. 47b ustawy Prawo Geodezyjne i
Kartograficzne. Pozwoli to uniknąć naszej wizyty i przyczyni się do sprawnego przeprowadzenia
kontroli przez naszych funkcjonariuszy.

  

W przypadku jakichkolwiek pytań lub wątpliwość nasi pracownicy są do Państwa dyspozycji pod
darmowym nr tel. 986, gdzie będziecie mogli Państwo uzyskać informację na temat
wynikającego obowiązku z w/w aktu prawnego, jak również w innych nurtujących Państwa
problemach.
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